
 
 

 ' צריך חיבור אזורי -המלחמה הוכיחה, ישראל חייבת להפסיק להיות אי אנרגטי  '

, קראה במפגש ייחודי על עתיד האנרגיה של כלכליסט  INSSגלית כהן, חוקרת בכירה במכון למחקרי ביטחון לאומי  

שנה את משק האנרגיה    15ודיסקונט לחיבור במזה"ת בתחום האנרגיה. נועם שוייצר, דיסקונט: "אנחנו מממנים כבר  

הרצוג,   חן  תקומה;  חבל  שיקום  כולל  הבאים,  למימונים  עינינו  לעבור  BDOונושאים  חייבת  המכסות  "שיטת   :

מהעולם". שרון חצור, סמנכ"לית האסטרטגיה במשרד האנרגיה: "צריך תוכנית חומש להשקעה בחדשנות". "אנחנו  

 רוזנשטריך מאדם טבע ודין- מפספסים את קפיצת המדרגה באנרגיות מתחדשות", מזהירה עו"ד תמי גנות 

 8.12.24חגי גלבוע / 

 ]...[ 

: "משבר אנרגיה קיים בכל העולם, ואם נעשה זום אין על אוקראינה, נראה שהאירופאים הורידו  INSSגלית כהן,  

מהאנרגיה שלהם הגיעה מאנרגיות    50%- יותר מ   2023- , והצליחו להגיע לכך שב18%- ל  45%- את התלות בגז מ

אנרגטית של   התייעלות  והשיגו  האנרגי   13%מתחדשות,  ארגון  דוחות  על  היו  תוך שנה. כשמסתכלים  העולמי,  ה 

 השקעות הרבה יותר גדולות באנרגיות מתחדשות לעומת פוסיליות.  

"אז מה רואים? רואים כאן ביזור וגיוון, התייעלות אנרגטית וניהול מקומי, ואלה הדברים שצריכים לקחת לישראל.  

כי מה שראינו עם המלחמה הוא שישראל לא ערוכה למצבי קיצון. אמנם משק החשמל הישראלי נתן מענה ובסופו  

משתנה לנגד עינינו. הסיכונים לא הולכים    של דבר לא התממשו כל הסיכונים שחשבנו עליהם, אבל המזרח התיכון

 ]...[ 

: "אם רוצים לשמור על החוסן האנרגטי שלנו צריכים להפסיק להסתכל על ישראל כעל אי ולחבר  INSSגלית כהן, 

אותנו לשותפים שלנו בעולמות של מימן ירוק, אנרגיות מתחדשות ותחומים נוספים. השאלה היא אם התפיסה של  

ינות מתונות במרחב, מה  ישראל היא כשל עם לבדו ישכון וממשיכים לדבוק בכך, או שאנחנו חלק מקואליציה של מד

 שייקח אותנו לעולמות של יותר ביטחון אנרגטי וביטחון במרחב". 

את כל התזוזות במזרח התיכון    - , "גם במלחמה הנוכחית לא היינו לבד. נקווה שמה שאנחנו רואים עכשיו  כהןלדברי  

נקווה שניפול על זה טוב יותר. בעולמות האנרגיה זה מייצר לנו סיכונים לצד    –והחלוקה של סוריה למדינות משנה  

 הזדמנויות. אנחנו מפספסים את קפיצת המדרגה שאפשר לעשות".  

כהן אמרה, בין היתר, כי "מדברים על עוד ועוד תחנות כוח מחוץ לערים ועל שיקום חבל תקומה, אבל מרכז הכובד  

נמצא בגוש דן ובאזור ירושלים. וכאן הנושא של ייצור מבוזר ברמה שכל מקום יוכל לייצר לעצמו את האנרגיות  

מקומי   וניהול  אגירה  לו  ויהיו  ו  –המתחדשות  אנחנו מפספסים  ההזדמנות שלנו  בכך  עכשיו  לא משקיעים מספיק. 

 לעשות את הקפיצה הזאת של האנרגיה המתחדשת בגוש דן". 
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